

PEMBERITAHU PERTANYAAN DEWAN RAKYAT

PERTANYAAN : **LISAN**

DARIPADA : **Y.B. Dato' Dr. Nik Mazian bin Nik Mohamad
[Pasir Puteh]**

TARIKH : **13.03.2014**

SOALAN :

Y.B. Dato' Dr. Nik Mazian bin Nik Mohamad [Pasir Puteh] minta **MENTERI PENDIDIKAN** menyatakan bilakah sebuah sekolah menengah baru di kawasan Gaal (Pasir Puteh) akan dibina memandangkan Sekolah Menengah Kebangsaan Gaal sudah kekurangan bilik darjah sejak daripada tahun 2000 lagi dan tanah sudah selesai pembayaran pampasan dalam tahun 2006.

JAWAPAN

Tuan Yang di-Pertua,

Akses pendidikan kepada setiap rakyat termasuk yang berada dalam kawasan pedalaman sentiasa menjadi keutamaan kepada Kementerian Pendidikan Malaysia (KPM). Dalam membuat perancangan sesebuah sekolah baru KPM akan mengkaji secara terperinci dalam pelbagai aspek termasuk lokasi yang sesuai, kepadatan penduduk, pertambahan kelahiran, kesesuaian tapak cadangan dan pemerolehan tapak baru.

Terdapat 11,438 murid-murid yang mendapat pendidikan menengah secara formal di 15 buah sekolah kerajaan di sekitar Parlimen Pasir Puteh. 14 buah sekolah beroperasi dalam satu (1) sesi persekolahan dan hanya sebuah sekolah menengah iaitu SMK Cherang Ruku yang beroperasi dalam dua (2) sesi.

Nisbah kapasiti murid dengan kelas adalah dalam norma (30 hingga 35 murid bagi satu kelas). Buat masa ini, KPM belum bercadang untuk membina sebuah sekolah menengah baru di kawasan Gaal. Walau bagaimana pun perkara ini akan dipertimbangkan semula jika terdapat keperluan mendesak

Rjm 17

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN

DEWAN RAKYAT, MALAYSIA

**DARIPADA : Y.B. TUAN HAJI ZAINUDIN BIN ISMAIL
(JELEBU)**

PERTANYAAN : LISAN

TARIKH : 13.03.2014

Y.B. TUAN HAJI ZAINUDIN BIN ISMAIL [JELEBU] minta **MENTERI**

KEWANGAN menyatakan apakah pertimbangan-pertimbangan dan asas-asas yang telah diambil sebagai rasional kepada penyelarasan kadar premium insurans bagi kenderaan bermotor yang berkuatkuasa pada Februari 2014.

JAWAPAN

Tuan Yang di-Pertua,

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, Rangka Kerja Tarif Motor yang

baharu telah diluluskan oleh Kerajaan pada tahun 2011. Premium insurans motor yang ditetapkan dalam Tarif Motor tidak pernah dikaji semula sejak lebih 30 tahun dahulu. Ini menyebabkan premium yang dikutip oleh penanggung insurans tidak sejajar dengan pampasan yang dibayar yang juga merangkumi peningkatan dalam kos tuntutan disebabkan oleh kenaikan jumlah kes kemalangan, kos perubatan, kos alat ganti kenderaan dan lain-lain lagi. Pada tahun 2012, bagi setiap RM1.00 premium insurans motor yang dikutip oleh penanggung insurans, sebanyak RM2.70 telah dibayar keluar sebagai pampasan bagi kematian dan kecederaan pihak ketiga sahaja. Ini belum mengambil kira lain-lain kos yang ditanggung.

2. Jika premium insurans ditetapkan pada tahap yang terlalu rendah, penanggung insurans tidak akan mempunyai dana yang mencukupi untuk membayar tuntutan. Berhadapan dengan keadaan sebegini, sesetengah penanggung insurans mengambil keputusan untuk lebih berhati-hati dalam menawarkan polisi Pihak Ketiga. Secara tidak langsung, ia menyebabkan kesulitan kepada orang awam untuk mendapatkan perlindungan insurans motor. Untuk menangani isu ini, Rangka Kerja Tarif

Motor yang baharu telah diperkenalkan bertujuan untuk:

- i. Melaraskan kadar premium pada jumlah yang kecil dan secara berperingkat selama empat tahun dari tahun 2012 sehingga 2015; dan
 - ii. Memperkenalkan beberapa inisiatif untuk mempercepatkan proses tuntutan insurans motor dan mengekang peningkatan dalam kos tuntutan.
3. Sebagai contoh, bagi perlindungan pihak ketiga, seseorang pemilik motosikal 110cc dikenakan premium tambahan yang sangat kecil di antara RM1.00 dan RM3.50 setahun (maksimum 30 sen sebulan). Bagi pemilik kenderaan persendirian 1400cc, premium tambahan adalah di antara RM6 hingga RM34 setahun (maksimum RM2.80 sebulan).
4. Orang ramai yang menghadapi sebarang masalah atau pertanyaan berhubung dengan insurans motor boleh menghubungi Bank Negara Malaysia untuk tindakan lanjut seperti yang berikut:

Alamat : Pusat Hubungan Bersepadu

Bank Negara Malaysia

Tingkat 14, Blok B

Jalan Dato' Onn

50480 Kuala Lumpur

No. telefon : 1-300-88-5465

Emel : bnmtelelink@bnm.gov.my